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P R O T O K Ó Ł  Nr V/2014 
z obrad XLVII Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawski e 

z/s w Mszanowie 
 
 

Sesja odbyła się w dniu 28 maja 2014 roku, w sali narad Gminnego Centrum Kultury w 
Mszanowie i trwała do godz. 11:25. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski o godz. 9:00 otworzył XLVII Sesję Rady Gminy. Po 
powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności w Sesji uczestniczy 12 radnych, co 
wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum do podejmowania 
prawomocnych uchwał. Nieobecny: Michał Szwechowicz, Józef Szczepański i Przemysław Kotewicz. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
Spoza członków Rady w Sesji uczestniczyli: 
- Wójt Tomasz Waruszewski 
- radni powiatu nowomiejskiego Marcin Buliński i Wacław Jabłoński wym. w zał. nr 2 do protokołu 
- Sekretarz Gminy Agnieszka Paturalska-Miehlau  
- radca prawny Zbigniew Drzystek 
- Skarbnik Gminy Joanna Artuszewska 
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Andrzej Andrzejewski 
- Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej Anna Pijaczyńska  
- Komendant Gminny Ochrony Przeciwpożarowej Janusz Łupaczewski 
- sołtysi wsi wymienieni w załączniku nr 3 do protokołu 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.  
2. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
3. Wybór sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z XLVI Sesji Rady Gminy. 
5. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Zapytania i wnioski.  
7. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Nowe Miasto Lubawskie za rok 2013 

a) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu, 
b) opinia Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy za 2013 r. 
c)  dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2013r.  
d) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy 

Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 
2013r.  

e) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi,  
f)  przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej o 

udzielenie absolutorium,  
g)  podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy na rok 2014.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za pobór wody oraz za odprowadzanie ścieków. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania 

„Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2014 – 

2016.  
13. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2013r. oraz potrzeby związane z 

realizacją zadania na 2014r. 
14. Monitoring strategii rozwiązywania problemów społecznych w Gminie Nowe Miasto Lubawskie za 

2013 rok. 
15. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie ustalenia zasad i trybu korzystania ze świetlic 

wiejskich Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
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16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminnego Centrum Kultury  Nowe Miasto Lubawskie z/s 
w Mszanowie. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie założenia cmentarza komunalnego w Gwiździnach. 
18. Podjęcie uchwały w sprawie wspólnej realizacji z Powiatem Nowomiejskim zadania polegającego na 

kontynuacji przebudowy drogi powiatowej  Nr 1333N  gr. pow. (Iława) – Radomno – Nowe Miasto 
Lubawskie. 

19. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
20. Zamknięcie obrad Sesji. 
 
 
Przebieg obrad: 
Ad 1 
Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 
 
Ad 2  
Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
Przewodniczący Rady zgłosił dodatkowy punkt do porządku obrad jako 18: 
Podjęcie uchwały w sprawie wspólnej realizacji z Powiatem Nowomiejskim zadania polegającego na 
kontynuacji przebudowy drogi powiatowej  Nr 1333N  gr. pow. (Iława) – Radomno – Nowe Miasto 
Lubawskie. 

W związku z tym pozostałe punkty ulegają przesunięciu. 

Innych zmian nie zgłoszono. 

W głosowaniu Rada Gminy jednogłośnie dokonała zmiany porządku obrad. 
 
Ad 3 
Sekretarzem obrad Sesji wybrano radnego Andrzeja Pieńczewskiego.  
 
Ad 4 
Przyjęcie protokołu z obrad XLVI Sesji. 
Sekretarz obrad XLVI Sesji radny Wiesław Mika oświadczył, iż zapoznał się z protokołem z poprzedniej 
Sesji. Treść protokołu odzwierciedla przebieg obrad i wnioskował o jego przyjęcie.  
Nie zgłoszono uwag do protokołu. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomyślnie przyjęła protokół z XLVI Sesji Rady Gminy. 
 
Ad 5  
Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

Wójt przedłożył sprawozdanie ze swojej pracy oraz podległego Urzędu za okres od 23 kwietnia do 28 
maja 2014 r.: 
23.04.2014  
- Spotkał się z Kierownikiem Rejonu Dróg Wojewódzkich w Nidzicy w sprawie budowy chodnika w 
Tylicach oraz w sprawie uzgodnienia wjazdu z drogi wojewódzkiej na drogę gminną w kierunku kościoła. 
- Podpisał umowę na naprawę nawierzchni dróg gminnych. 
24.04.2014  
- Podpisał umowę na: 

- budowę drogi gminnej Bratian – Kaczek. 
- dofinansowanie ze środków Unii Europejskiej projektu dotyczącego budowy boiska w Radomnie. 

25.04.2014 
- Wójt przewodniczył posiedzeniu Zarządu Miejsko-Gminnego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych 
RP w Bratianie. 
-  Wziął udział w podsumowaniu projektu unijnego dotyczącego dwuletniej działalności Koła  
Dziennikarskiego, którego efektem finalnym było wydanie gazetki szkolnej. 
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- Sekretarz Gminy reprezentowała Wójta podczas podsumowania i omówienia ćwiczeń  instruktażowych 
pn.: "Przygotowanie administracji samorządowej do funkcjonowania w czasie podwyższenia gotowości 
obronnej państwa".  
26.04.2014 
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury w imieniu Pana Wójta wręczył nagrody uczestnikom VII 
Gminnego Konkursu Karaoke. 
29.04.2014 
- Uczestniczył w spotkaniu z sołtysami, podczas którego omówiono sprawy dotyczące wynajmu świetlic, 
organizacji imprez, realizacji inwestycji, bezdomnych zwierząt, funduszu sołeckiego oraz organizacji 
uroczystości odsłonięcia pomnika. 
- Spotkał się z przedstawicielem Firmy Termator. 
- Spotkał się z Wicestarostą Powiatu Nowomiejskiego w sprawie wymiany słupa energetycznego na 
skrzyżowaniu drogi powiatowej w Nowym Dworze Bratiańskim oraz w sprawie przekazania w 
administrowanie przystanków autobusowych. 
- Kierownik Referatu Oświaty w imieniu Wójta uczestniczyła w lokalnej konferencji informacyjno-
szkoleniowej „Razem na rzecz niepełnosprawnego dziecka”, zorganizowanej przez Poradnię 
Psychologiczno-Pedagogiczną w Nowym Mieście Lubawskim. 
30.04.2014 
- Wziął udział w konferencji Polska-10 lat w Unii Europejskiej z udziałem Marszałka Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego. 
- Pani Marta Kowalska reprezentowała Wójta podczas Walnego Zgromadzenia Stowarzyszenia Miast,  
Gmin i Powiatów  Dorzecza Drwęcy. 
04.05.2014 
- Wójt uczestniczył w obchodach Dnia Strażaka w Gwiździnach i Skarlinie. 
05.05.2014  
- Uczestniczył w podsumowaniu kontroli prowadzonej przez Urząd Skarbowy w zakresie złożonego 
wniosku o zwrot VAT-u za 2009 rok. Urząd Skarbowy przyjął dla Gminy niekorzystne stanowisko w 
zakresie konsolidacji jednostek gminnych i tym samym odrzucił wniosek o zwrot VAT w części 
dotyczącej zwrotu kosztów budowy Szkoły Podstawowej w Radomnie. Gmina nie zgodziła się ze 
stanowiskiem Urzędu Skarbowego i wniosła zastrzeżenia do protokołu kontroli. 
06.05.2014  
- Wójt wziął udział w spotkaniu w sprawie organizacji uroczystości odsłonięcia pomnika Generała 
Waraksiewicza. 
- Uczestniczył w spotkaniu z mieszkańcami Tylic w sprawie budowy elektrowni wiatrowych. 
07.05.2014  
- Spotkał się z Panią Marzeną Weissgerber – Dyrektorem Zespołu Szkół im. Jana Pawła II w Jamielniku. 
Tematem rozmów była m.in. polityka kadrowa i organizacja pracy szkoły.  
- Uczestniczył w Walnym Zebraniu Kółka Rolniczego w Skarlinie, na którym zdecydowano o 
zaprzestaniu prowadzenia działalności gospodarczej i wyprzedaży majątku. Omówiono także kwestię 
spłaty zaległości podatkowych wobec Gminy. 
- Spotkał się z Panią Ewą Przybylską – Dyrektorem Zespołu Szkół im. Rodu Działyńskich w Bratianie. 
Tematem rozmów była m.in. polityka kadrowa i organizacja pracy szkoły. 
- Pani Sekretarz reprezentowała Wójta podczas spotkania Komitetu Fundacji Sztandaru Komendy 
Powiatowej Policji. 
08.05.2014  
- W imieniu Wójta, Pani Marta Kowalska wręczyła nagrody uczestnikom konkursu wiedzy o PCK oraz  
udzielaniu pierwszej pomocy. 
- Wójt wziął udział w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej Stowarzyszenia Miast, Powiatów i Gmin Dorzecza 
Drwęcy. 
09.05.2014  
- Wziął udział ceremonii pogrzebowej Wójta Gminy Biskupiec – Pana Kazimierza Tomaszewskiego. 
12.05.2014  
- Spotkał się z przedstawicielem firmy AgroSynteza w sprawie programu glebowego dla rolnictwa. 
- Podpisał umowę na budowę dróg w Radomnie i Tylicach. 
- Podpisał umowę z wykonawcą budowy kanalizacji w Pacółtowie. 
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13.05.2014 
- Wójt zeznawał w charakterze świadka w sprawie z powództwa podwykonawcy w stosunku do 
wykonawcy pomp ciepła w Zespole Szkół im. Rodu Działyńskich w Bratianie. 
14.05.2014 
- Uczestniczył w uroczystościach pogrzebowych byłego pracownika Urzędu Gminy, strażaka i działacza 
związkowego OSP - Pana Czesława Smoczyńskiego. 
15-16.05.2014 
- Uczestniczył w XXVIII Zgromadzeniu Ogólnym  Związku Gmin Wiejskich RP. 
15.05.2014 
- Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej reprezentowała Wójta podczas XVI Warmińsko-Mazurskich Dni 
Rodziny organizowanych przez Urząd Wojewódzki. 
16.05.2014 
- Sekretarz Gminy w imieniu Wójta uczestniczyła w konferencji organizowanej przez Kuratorium 
Oświaty. Program narady obejmował zmiany w prawie oświatowym, wyniki monitorowania 
przygotowania szkół podstawowych do roku szkolnego 2014/2015, wnioski z nadzoru pedagogicznego w 
roku szkolnym 2013/2014, realizacja programów rządowych. 
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Pan Andrzej Andrzejewski reprezentował Wójta podczas 20-lecia  
powstania  Nidzickiej Fundacji Rozwoju "NIDA". 
W dniach 19-22.05.2014 Wójt przebywał na urlopie wypoczynkowym. 
26.05.2014 
- Z okazji  90-tych urodzin winszował mieszkankom Lekart i Jamielnika. 
27.05.2014 
- Spotkał się z Prezesem firmy ARKAS-PROJEKT w sprawie dokumentacji technicznej na budowę 
obwodnicy Nowego Miasta Lubawskiego. Celem spotkania było uwzględnienie wniosków zgłoszonych 
podczas spotkania, a w następstwie przesłanych w formie pisemnej do Generalnej Dyrekcji Dróg 
Krajowych i Autostrad. Ponadto zabiegano o to, aby oświetlenie skrzyżowań zaprojektowano w 
energooszczędnej technologii LED, dzięki czemu w przyszłości Gmina będzie ponosić znacznie niższe 
koszty związane z bieżącym utrzymaniem i eksploatacją tegoż oświetlenia.   

 
Ponadto w zakresie bieżącej działalności Wójt i urzędnicy podejmowali następujące działania: 
W okresie od 23 kwietnia do 27 maja br. wykonano następujące prace związane z drogami: 
- nawieziono tłuczeń na drogi gminne w ilości 2 550 ton, w tym 2040 ton w ramach środków funduszu 
sołeckiego, 
- wykonano remont cząstkowy dróg asfaltowych, 
- ustawiono znaki drogowe na drogach gminnych, 
- wykoszono i udrożniono rowy przydrożne, udrożniono przepusty przy drodze w Bratianie, 
- wyczyszczono chodniki, 
- wykonano prace porządkowe na placu pomnikowym w Nawrze, placu rekreacyjnym w Krainie Brata 
Jana oraz na terenie przystani kajakowej w Mszanowie, 
- wykoszono tereny placów zieleni,  
- udzielono pomocy przy pracach związanych z wyławianiem śniętych ryb ze stawu w Skarlinie. 

 
W Gminie Nowe Miasto Lubawskie według stanu na koniec kwietnia br. było 698 zarejestrowanych 

osób bezrobotnych, czyli o 58 osób mniej niż według stanu na koniec marca br. 
 
W wyborach do Parlamentu Europejskiego w dniu 25 maja 2014r. w Gminie Nowe Miasto Lubawskie 

uprawnionych było 6307 osób. Do urn wyborczych poszło 965 osób. Frekwencja wynosiła 15,3 %.  W 
poszczególnych obwodach głosowania wynosiła: w Pacółtowie – 14,84 %, w Bratianie- 14,33 %, w 
Jamielniku – 14,58 %, w Skarlinie – 19,4 %, w Radomnie – 11,82 %, w Mszanowie – 18,11 %, w 
Gwiździnach – 16,69 %. 
Największą liczbę głosów otrzymało: Prawo i Sprawiedliwość – 35,66 %, następnie Platforma 
Obywatelska – 22,04 %, w dalszej kolejności: Polskie Stronnictwo ludowe – 13,73%, Sojusz Lewicy 
Demokratycznej – Unia Pracy – 7,53 %, Solidarna Polska Zbigniewa Ziobro – 6,09 %, Nowa Prawica – 
Janusza Korwina – Mikke  - 5,43 % , Europa Plus Twój Ruch  - 3,65 %, Samoobrona – 2,21 %, Polska 
Razem Jarosława Gowina  - 1,55 %, Demokracja Bezpośrednia - 1,11%, Ruch Narodowy – 1,0 %. 
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Przeprowadzono zamówienia publiczne do 30 tys. euro na:  

- dostawę stołów i krzeseł do świetlicy wiejskiej w Nowym Dworze Bratiańskim oraz krzeseł do remizy 
OSP w Bratianie, 
- budowę wiaty i ścieżki edukacyjnej w Jamielniku, 
- nadzór inwestorski nad zadaniem: "Przebudowa drogi gminnej Bratian-Kaczek oraz ulic osiedlowych w 
miejscowości Bratian - Etap I”. 

Przeprowadzono zamówienia publiczne powyżej 14 tys. euro na: 
- budowę drogi gminnej Bratian – Kaczek oraz ulic osiedlowych w miejsc. Bratian - Etap I, 
- budowę sieci kanalizacji sanitarnej wraz z budową odcinka sieci wodociągowej w miejscowości 
Pacółtowo, 
- nadzór inwestorski nad zadaniem: „Budowa sieci kanalizacji sanitarnej wraz z budową odcinka sieci 
wodociągowej w miejscowości Pacółtowo, 
- przebudowę dróg gminnych na terenie  Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
 

W dniu 24 kwietnia 2014 r. Gmina otrzymała pismo z Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w 
Warszawy informujące o tym, że zadanie budowy chodnika w Bratianie znajduje się na 254 pozycji, na 
787 zadań przyjętych do planu w ramach realizowanego przez GDDKiA Programu Budowy Ciągów 
Pieszo-Rowerowych. GDDKiA podkreśliła jednak, że nie jest w stanie wskazać wiążącego terminu 
realizacji ww. zadania. 

 
Otrzymaliśmy informację z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska, iż nasz projekt dotyczący 

zakupu samochodu strażackiego dla OSP w Bratianie przeszedł pozytywnie wszystkie etapy oceny. 
Jednak jego dofinansowanie nie jest możliwe na obecnym etapie ze względu na wyczerpanie alokacji. 
Jest na liście rezerwowej. Nasz projekt znalazł się na 14 miejscu i został najwyżej oceniony ze 
wszystkich aplikujących samorządów powiatów nowomiejskiego i ościennych. Istnieją duże szanse na 
otrzymanie dofinansowania, gdyż planuje się przesunięcie kolejnych środków na realizację projektów w 
ramach tegoż konkursu.  

 
Wojewoda Warmińsko-Mazurskiego wydał decyzję na podstawie, której Gmina Nowe Miasto 

Lubawskie otrzymała na własność nieruchomość Skarbu Państwa oznaczoną w ewidencji gruntów jako 
działka nr 75 o pow. 0,15 ha, stanowiącą przedłużenie drogi gminnej – ulicy Kasztanowej. 

 
Otrzymaliśmy wyrok dotyczący eksmisji osoby zamieszkującej lokal komunalny w Jamielniku. Ze 

względu na fakt, iż osoba nie opuściła dobrowolnie lokalu, sprawa zostanie przekazana do Komornika. 
 
Projekt pn.: „Usuwanie wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Nowe Miasto Lubawskie” został 

zakwalifikowany do dofinansowania w ramach działania 4 – Azbest ze środków Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska. Gmina Nowe Miasto Lubawskie już trzeci rok realizuje ten program. W 
tym roku wstępnie dotacja została przyznana w kwocie ponad 44 tys. zł. 

Projekt pn.: „Akcja edukacyjna Więcej zieleni w naszej gminie” został zakwalifikowany do finansowania 
w formie dotacji w kwocie 5 000 zł.                                                                                                            

Otrzymaliśmy informację, że przyjęto 40 sołectw spośród 79 do Programu Odnowy Wsi Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego „Wieś Warmii, Mazur i Powiśla miejscem, w którym warto żyć ...”. Wniosek 
sołectwa Mszanowo nie został zakwalifikowany do programu. 

W odpowiedzi na wniosek otrzymaliśmy informację z Zarządu Dróg Powiatowych, iż na drodze 
powiatowej Nr 1347N Tylice-Mroczenko w roku 2010 wykonano odnowę nawierzchni na odcinku 
długości 1,2 km. Do odnowy pozostało 3,808 km, w tym na terenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie 2,32 
km. Jednak wszystkie środki finansowe na rok 2014 zostały już rozdysponowane. Do realizacji 
przeznaczono jedynie projekty, na które powiat uzyskał dofinansowanie. Nasz wniosek zostanie 
rozpatrzony przy konstruowaniu wydatków w latach następnych. 

W związku ze wzrostem kosztów budowy drogi Bratian – Kaczek i zapisami we wniosku o 
dofinansowanie o 5% partycypacji powiatu w inwestycji, wystąpiliśmy do Starosty Nowomiejskiego z 
prośbą o zwiększenie deklarowanej pomocy. Pani Starosta przychyliła się do wniosku o wzrost udziału 
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powiatu do kwoty 127 000 zł. Natomiast Powiat Nowomiejski wystąpił do Gminy o zwiększenie dotacji o 
44 500 zł na przebudowę drogi powiatowej nr 1333N Iława – Radomno – Nowe Miasto Lubawskie. 

Otrzymaliśmy odpowiedź z Zarządu Dróg Wojewódzkich w Olsztynie w zakresie remontu drogi 
wojewódzkiej nr 538 na odcinku Kuligi – Tylice – Pacółtowo, w której Zarząd zapewnia, że posiada 
wiedzę na temat stanu technicznego tej drogi. Jednak ze względu na wysoki szacunkowy koszt odnowy 
nawierzchni bitumicznej na odcinku od miejscowości Kuligi do Pacółtowa (ponad 2 mln zł), nie jest w 
stanie doprowadzić do realizacji zadania w bieżącym roku. Wykonanie remontu w roku 2015 lub latach 
następnych będzie uzależnione od posiadanych środków. Zarząd zobowiązał się do bieżącego 
monitorowania stanu infrastruktury drogowej i bezzwłocznego usuwania pojawiających się zagrożeń. 

W dniu 5 maja br. dokonano częściowego odbioru budowanego wodociągu w miejscowości Gwiździny 
- trasa nr 3. Wartość odebranych robót to ponad 240 tyś. zł brutto. Kontynuacja dalszych prac będzie 
możliwa po żniwach, po zebraniu płodów rolnych znajdujących się na gruntach Agencji Nieruchomości 
Rolnych. 
Zarządzenia wydane w okresie od 23 kwietnia do 28 maja 2014r. : 

- 28.04.2014r. w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie ze świetlic wiejskich Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie, 
- 30.04.2014r. w sprawie zmiany uchwały Nr XLII/281/2013 z dnia 18 grudnia 2013 roku w sprawie 
uchwalenia budżetu gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2014 r., 
- 30.04.2014r. w sprawie powołania koordynatora gminnego ds. obsługi informatycznej w związku z 
zarządzonymi na dzień 25 maja 2014 roku wyborami do Parlamentu Europejskiego, 
- 5.05.2014r.  w sprawie powołania obwodowych komisji wyborczych w wyborach do Parlamentu 
Europejskiego zarządzonych na dzień 25 maja 2014r., 
- 5.05.2014r. w sprawie zasad  udzielania urlopów dla poratowania zdrowia nauczycielom zatrudnionym 
w przedszkolach, szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę Nowe Miasto Lubawskie, 
- 6.05.2014r. w sprawie powołania Komisji konkursowej do opiniowania ofert na realizację zadań 
publicznych oraz wskazania osób dokonujących oceny formalnej ofert, 
- 9.05.2014r. w sprawie wyboru ofert na wykonanie w 2014 roku zadań samorządu Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie przez organizacje pozarządowe oraz podmioty wymienione w art. 3 ust. 3 ustawy o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w zakresie przeciwdziałania uzależnieniom i 
patologiom społecznym oraz w zakresie  kultury, sztuki, ochrony dóbr kultury i dziedzictwa narodowego, 
- 14.05.2014r. w sprawie  powołania Komisji ds. przeprowadzenia naboru na stanowisko  Podinspektor 
ds. rozwoju lokalnego, 
- 16.05.2014r. w sprawie upoważnienia Pani Anny Pijaczyńskiej Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie do prowadzenia postępowania administracyjnego oraz 
do wydawania decyzji administracyjnych w sprawach zasiłków dla opiekunów, 
- 16.05.2014r. w sprawie upoważnienia Pani Ewy Raszyńskiej Kierownika Działu Świadczeń Rodzinnych 
i Alimentacyjnych Ośrodka Pomocy Społecznej Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie do 
prowadzenia postępowania administracyjnego oraz do wydawania decyzji administracyjnych w 
sprawach zasiłków dla opiekunów, 
-16.05.2014r. w sprawie upoważnienia Pani Wiolety Wiechowskiej - inspektora Ośrodka Pomocy 
Społecznej Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie do prowadzenia postępowania 
administracyjnego w sprawach zasiłków dla opiekunów, 
- 16.05.2014r. w sprawie upoważnienia Pani Katarzyny Szczepańskiej - inspektora Ośrodka Pomocy 
Społecznej Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie do prowadzenia postępowania 
administracyjnego w sprawach zasiłków dla opiekunów, 
- 16.05.2014r. w sprawie upoważnienia Pani Agnieszki Dreszler – pracownika Ośrodka Pomocy 
Społecznej Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie do prowadzenia postępowania 
administracyjnego w sprawach zasiłków dla opiekunów, 
- 16.05.2014r. w sprawie zmiany uchwały Nr XLII/281/2013 z dnia 18 grudnia 2013 roku w sprawie 
uchwalenia budżetu gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2014 r., 
- 26.05.2014r. w sprawie zmiany uchwały Nr XLII/281/2013 z dnia 18 grudnia 2013 roku w sprawie 
uchwalenia budżetu gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2014 r., 
- 26.05.2014r. w sprawie powołania komisji do spraw utrzymania czystości i porządku przez właścicieli 
nieruchomości na terenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
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Ad 6 
Zapytania i wnioski: 
Radny Zbigniew Wiśniewski w imieniu mieszkańców zapytał, kiedy rozpocznie się remont świetlicy w 
Nawrze. Prosił, aby pracownicy dopilnowali staranności remontu. 
Wnioskował do Zarządu Dróg Powiatowych o wykoszenie poboczy drogi do Nawry. Ze względu na 
liczne niebezpieczne zakręty na tej drodze wnioskował o częstsze wykaszanie.  
 
Sołtys Anna Dymowska wnioskowała o zmianę sposobu naliczania odpłatności za media przy wynajmie 
świetlicy z ryczałtu na faktyczne zużycie prądu i wody według licznika, co jest znacznie korzystniejsze 
dla wynajmującego. Osoba wynajmująca  powinna osobno płacić za szambo, a śmieci zabrać z sobą. 
 
Radna Halina Sieńska prosiła o zwrócenie uwagi na niebezpieczne zabawy dzieci nad Drwęcą. Pływają 
po rzece na zwałach siana z sąsiedniej łąki. Interweniowała już w tej sprawie na policji, ale 
odpowiedzieli, że jest to kompetencja straży gminnej.   
Zapytała, czy wzorem lat ubiegłych, będą malowane przejścia dla pieszych. 
 
Sołtys Ewa Makowska zapytała o przeglądy placów zabaw. Miały być w maju. Niektóre sołectwa 
zabezpieczyły środki na remont w funduszu sołeckim, a nie mogą podjąć żadnych czynności.  
 
Sołtys Melania Sarnowska-Dembek wnioskowała o zmianę sposobu rozliczeń za media z ryczałtu na 
odczyty licznikowe ze względu, że ryczałty są niekorzystne dla wynajmującego świetlicę. Pani sołtys 
wnioskowała także o zamontowanie w najbliższym czasie huśtawki dla małych dzieci na placu zabaw.  
 
Radny Zdzisław Domżalski zgłosił, że w Gwiździnach, znak „teren zabudowany” został niepotrzebnie 
postawiony w miejscu, gdzie kończy się wieś, nie ma już drogi i stamtąd nikt już nie wjedzie.  Taka 
sytuacja jest w dwóch miejscach. W drugim miejscu jest tylko 1 zabudowanie. 
 
Radny Stefan Ławicki wnioskował o wystąpienie z wnioskiem do odpowiedniej instytucji w sprawie 
umożliwienia korzystania przez rowerzystów z chodnika na ul. Grunwaldzkiej w Nowym Mieście 
Lubawskim, na odcinku od Łąk Bratiańskich do cmentarza. Obecnie można korzystać z chodnika tylko 
do CPN. Jazda rowerem po chodniku jest bardziej bezpieczna, aniżeli po ul. Grunwaldzkiej w Nowym 
Mieście Lubawskim.   
 
Radna Barbara Grzywacz poparła wnioski sołtysów o rozliczanie opłat za media według liczników. Rada 
Sołecka w Jamielniku na wczorajszym posiedzeniu również opowiedziała się za takim rozwiązaniem. 
Jest to korzystniejsze dla wynajmujących i zachęca do wynajmu. Stwierdziła, że opłaty ryczałtowe oraz 
za wynajem są dosyć wysokie. 
 
Ad 7 
Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Nowe Miasto Lubawskie za rok 2013, stanowi załącznik nr 4 
do protokołu. 
Sprawozdanie zostało omówione na posiedzeniu wspólnym Komisji w dniu wczorajszym.   

 
a) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu. Opinię odczytał Przewodniczący Rady Gminy. 
 
b) opinia Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy za 2013 r. stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu. Opinię odczytała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Bożena Hoppe. 
 
c)  dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2013r.  

Wójt stwierdził, że był to budżet o wysokich dochodach przekraczających 30 mln zł. Jest to dosyć wysoki 
dochód w przeliczeniu na 1 mieszkańca. Osiągnięty został dzięki pozyskaniu środków unijnych na 
realizację inwestycji. Wyjątkowy był również pod względem wygenerowanej nadwyżki operacyjnej w 
kwocie ponad 2.800 tys. zł, która wynika z działań oszczędnościowych prowadzonych przez Gminę w 
roku 2013. Działania te prowadzone były m.in. w oświacie, bieżących wydatkach oraz w wydatkach 
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związanych z płacami.  W roku ubiegłym wyemitowano obligacje komunalne na spłatę wcześniej 
zaciągniętych kredytów oraz na inwestycje w bieżącym roku. Dochody własne Gminy kształtują się na 
poziomie 20,67%, pozostałe dochody to subwencje – 40,85% i dotacje – 38,48%. W roku  2013 
realizowane było szereg inwestycji, które wymieniła w opinii Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej.  
Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania do wykonania budżetu za 2013 rok. 
Pytań nie zgłoszono. 
 

d) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2013r.  
Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XLVII/320/2014 uchwały w sprawie 
rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowe go Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w 
Mszanowie wraz ze sprawozdaniem z wykonania bud żetu za 2013r. 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 
e) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi. Wniosek 

odczytała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Bożena Hoppe. Wniosek stanowi załącznik nr 8 do 
protokołu. 

 
f)  przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej o 

udzielenie absolutorium. Opinię odczytał Przewodniczący Rady Gminy i stanowi załącznik nr 9 do 
protokołu. 
Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos w sprawie projektu uchwały o udzielenie 
absolutorium Wójtowi Gminy. 
Nikt głosu nie zabrał. 
 

g)  podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XLVII/321/2014 uchwały w  
sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. 
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
Wójt podziękował Radzie Gminy za udzielenie absolutorium, za uznanie pracy. Powody do satysfakcji 
powinniśmy mieć wspólne dlatego, że Rada i Wójt muszą tworzyć jedność w podejmowaniu decyzji. Bez 
konstruktywnej współpracy trudno byłoby o prawidłową realizację budżetu i wielu zadań. Wójt 
podziękował również poprzedniej Pani Skarbnik, która realizowała budżet w roku 2013, a obecna Pani 
skarbnik dokonała podsumowania tego budżetu. 
 
Przewodniczący Rady ogłosił 15 minutową przerwę, po czym wznowił obrady. 
 
Ad 8 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
W związku z omówieniem na wczorajszym posiedzeniu Komisji zmian budżetu Gminy oraz prognozy 
finansowej Przewodniczący zapytał, czy są pytania.  
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XLVII/322/2014 w sprawie zmiany 
uchwały Nr XLII/280/2013 z dnia 18 grudnia 2013 rok u w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na 2014-2034. 
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
 
Ad 9 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy na rok 2014.  
Przewodniczący Rady poprosił Panią Skarbnik o udzielenie odpowiedzi na pytanie Pani Mirosławy 
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Granicy zgłoszone na wczorajszym posiedzeniu Komisji, dotyczące czy w budżecie jest zaplanowana 
budowa wiaty przystankowej na dworcu PKP w Jamielniku. 
 
Pani Skarbnik odpowiedziała, że w budżecie nie ma zaplanowanej budowy wiaty przystankowej w 
Jamielniku. 
  
Wójt odpowiedział, że po usunięciu przeszkód  formalnych postara się zabezpieczyć środki na zakup 
wiaty. 
 
Innych pytań nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XLVII/323/2014 w sprawie zmiany 
uchwały Nr XLII/281/2013 z dnia 18 grudnia 2013 rok u w sprawie uchwalenia bud żetu Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
 
Ad 10 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za pobór wody oraz za odprowadzanie ścieków. 
W związku z tym, że kwestia taryfy za wodę i ścieki została omówiona na wspólnym posiedzeniu 
Komisji, Przewodniczący zapytał czy są pytania. 
Pytań nie zgłoszono.  
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
W głosowaniu Rada Gminy, 10 głosami „za”, przy 1 gł osie przeciwnym oraz 1 głosie 
wstrzymuj ącym si ę, podj ęła uchwał ę nr XLVII/324/2014 w sprawie zatwierdzenia taryfy z a pobór 
wody oraz za odprowadzanie ścieków. 
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Ad 11 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Pomoc 
gminy w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. 
W związku z omówieniem na wczorajszym posiedzeniu wspólnym Komisji uchwał wymienionych w pkt 
11, 12, 13 i 14, Przewodniczący rady zapytał, czy są pytania.  
Pytań nie zgłoszono.  
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XLVII/325/2014 w sprawie zmiany 
wieloletniego programu osłonowego w zakresie do żywiania „Pomoc gminy w zakresie 
dożywiania” na lata 2014-2020. 
Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
Ad 12 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2014 – 2016.  
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XLVII/326/2014 w sprawie 
uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2014 – 2016.  
Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
Ad 13 
Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2013r. oraz potrzeby związane z 
realizacją zadania na 2014r. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 16 do protokołu. Omówiła je Pani 
Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej Anna Pijaczyńska. 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Ad 14 
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Monitoring strategii rozwiązywania problemów społecznych w Gminie Nowe Miasto Lubawskie za 2013 
rok. Monitoring stanowi załącznik nr 17 do protokołu. Omówiła Pani Dyrektor Ośrodka Pomocy 
Społecznej Anna Pijaczyńska. 
Pytań nie zgłoszono.  
 
Ad 15 
Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie ustalenia zasad i trybu korzystania ze świetlic wiejskich 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
Przewodniczący Rady wyjaśnił, że zmiana uchwały została omówiona na posiedzeniu wspólnym 
Komisji, przypomniał, że zmiana polega na tym, że administrującym świetlicą w Tylicach będzie osoba 
wskazana przez Radę Sołecką, jak w pozostałych świetlicach na terenie Gminy, oprócz świetlicy w 
Mszanowie, którą administruje Gminne Centrum Kultury. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XLVII/327/2014 o zmianie uchwały w 
sprawie ustalenia zasad i trybu korzystania ze świetlic wiejskich Gminy Nowe Miasto Lubawskie.  
Uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
Ad 16 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminnego Centrum Kultury  Nowe Miasto Lubawskie z/s w 
Mszanowie. 
Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Andrzej Andrzejewski wyjaśnił, że zmiana Statutu dotyczy 
wykreślenia punktu w sprawie składania wniosku do 20 każdego miesiąca Dyrektor przedstawia Wójtowi 
Gminy wniosek o miesięczną dotację zawierający rozliczenie za poprzedni miesiąc. W praktyce tego 
zapisu nie stosowano i proponuje się wykreślić.  
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XLVII/328/2014 w sprawie zmiany 
Statutu Gminnego Centrum Kultury  Nowe Miasto Lubaw skie z/s w Mszanowie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 
 
 
Ad 17 
Podjęcie uchwały w sprawie założenia cmentarza komunalnego w Gwiździnach. 
W związku z tym, że uchwała została omówiona na posiedzeniu wspólnym Komisji, Przewodniczący 
Rady zapytał, czy są pytania. Wcześniej Rada nie mogła podjąć uchwały ze względu na brak opinii 
Sanepid-u, teraz ta opinia jest.  
Pytań nie zgłoszono. 
Odczytał projekt uchwały.  
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XLVII/329/2014 w sprawie zało żenia 
cmentarza komunalnego w Gwi ździnach.  
Uchwała stanowi załącznik nr 20 do protokołu.   
 
 
Ad 18 
Podjęcie uchwały w sprawie wspólnej realizacji z Powiatem Nowomiejskim zadania polegającego na 
kontynuacji przebudowy drogi powiatowej  Nr 1333N  gr. pow. (Iława) – Radomno – Nowe Miasto 
Lubawskie.  
Przewodniczący Rady wyjaśnił, że ta uchwała wynika ze zmian w budżecie, które wcześniej Rada 
uchwaliła zwiększając udział Gminy w tej inwestycji. 
Pytań nie zgłoszono. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XLVII/330/2014 w sprawie wspólnej 
realizacji z Powiatem Nowomiejskim zadania polegaj ącego na kontynuacji przebudowy drogi 
powiatowej  Nr 1333N  gr. Pow. (Iława) – Radomno – Nowe Miasto Lubawskie. 
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Uchwała stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
 
Ad 19 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
W pierwszej kolejności Wójt uzupełnił odpowiedzi na zapytania i wnioski zgłoszone na Sesji w dniu 23 
kwietnia 2014r. 
- Pan Sołtys ze Skarlina wnioskował o nawiezienie tłucznia na drogę w kierunku Skarlinka. Zadanie 
zlecono do realizacji. Prace zaplanowano w drugim tygodniu czerwca.   
- Pan Sołtys Roman Sienkowski zgłaszał potrzebę wyczyszczenia rowów przydrożnych na ul. Polnej i 
Górnej. Wniosek sołtysa zlecono do realizacji. W chwili obecnej trwają prace na ulicy Górnej. 
- Pani Sołtys z Pacółtowa wnioskowała o nawiezienie tłucznia w okolice przystanku „przy figurze” w 
Pacółtowie oraz na drogę Tylice – Mszanowo. Prace zostały wykonane. 
- Pani radna Mirosława Granica pytała na jakim etapie są starania w sprawie postawienia wiaty 
przystankowej na dworcu kolejowym w Jamielniku. Wójt odpowiedział, że PKP stoi na stanowisku, iż 
udostępnienie miejsca pod posadowienie wiaty będzie musiało być odpłatne. Aby podjąć ostateczną 
decyzję w tej sprawie potrzebne są ściślejsze informacje dotyczące kosztów wydzierżawienia placu. W 
chwili obecnej oczekujemy odpowiedzi w tej kwestii.   
- Radny Przemysław Kotewicz wnioskował o naprawę balustrady na moście na drodze Radomno – 
Gryźliny. Wniosek został zrealizowany. Pan Radny wnioskował również o ustawienie znaku drogowego - 
zakazu zatrzymywania i postoju, na drodze dojazdowej do stadionu. Wniosek zostanie zrealizowany po 
wykonaniu przebudowy tej drogi. 

Odpowiedzi na zapytania zgłoszone na dzisiejszej Sesji: 
- Wójt poprosił Kierownika Referatu Inwestycji o udzielenie odpowiedzi radnemu Wiśniewskiemu w 
sprawie terminu rozpoczęcia remontu świetlicy w Nawrze.  
Pan Stanisław Bielecki odpowiedział, że została podpisana umowa z wykonawcą na wykonanie remontu 
świetlicy. W przyszłym tygodniu nastąpi przekazanie budowy.  
- Wniosek radnego w sprawie wykoszenia poboczy wzdłuż drogi powiatowej zostanie przekazany do 
powiatu. 
- Na wniosek Pani sołtys z Jamielnika w sprawie rozliczania za media według wskazań licznika, poparty 
również przez Panią sołtys Sarnowską i Panią radną Barbarę Grzywacz, Pan Wójt odpowiedział, że 
takie wnioski zgłoszono również z Chrośla i uzgodniono, że sprawa zostanie ponownie rozpatrzona z 
sołtysami w sierpniu. Wójt jest skłonny zmienić ten sposób rozliczania. 
- Na wniosek Pani radnej Haliny Sieńskiej w sprawie podjęcia kontroli terenów na rzeką, gdzie dzieci 
urządzają niebezpieczne zabawy Wójt odpowiedział, że nie ma tam, ani plaży, ani kąpieliska. Strażnik 
podejmie działania porządkowe. Zostaną ustawione tabliczki o zakazie kąpieli. 
- Wniosek w sprawie odnowienia pasów na przejściu dla pieszych w Mszanowie zostanie zlecony do 
realizacji. 
- Na pytanie Pani sołtys z Tylic o termin remontu placu zabaw, Kierownik Referatu Inwestycji Stanisław 
Bielecki odpowiedział, że w związku z przesunięciem kontroli placów zabaw z udziałem Sanepid-u i 
nadzoru budowlanego, z maja na lipiec, Gmina dokona przeglądu we własnym zakresie i zleci 
niezbędne naprawy. Pierwotnie remonty były planowane po dokonaniu kontroli w maju.  
 - Na wniosek Pani sołtys Sarnowskiej w sprawie rozliczeń za media w świetlicach Pan Wójt 
odpowiedział wcześniej, natomiast w sprawie zakupu huśtawki na plac zabaw w Pacółtowie 
odpowiedziała Pani Sekretarz, że 25 kwietnia zostało złożone zamówienie na wykonanie tej huśtawki 
firmie, która złożyła najtańszą ofertę. W potwierdzeniu firma zaproponowała wykonanie do 23 maja, ale 
nie zrealizowała zamówienia. Na maila monitującego, nie otrzymaliśmy odpowiedzi. Dzisiaj 
nawiązaliśmy kontakt telefoniczny i oczekujemy odpowiedzi o konkretnym terminie. 
- Radnemu Zdzisławowi Domżalskiemu w sprawie uwagi do oznakowania dróg gminnych w obszarze 
zabudowanym, że jest ich zbyt dużo. Wójt odpowiedział, że ich uzupełnienie wynikało z wniosków 
pokontrolnych. Miejsce ustawienia znaków jest uzgadniane z Komendą Powiatową Policji i Powiatowym 
Zarządem Dróg. 
Radny Zdzisław Domżalski sprecyzował, że chodzi o znak w kierunku Pana Brdękiewicza oraz na 
osiedlu za Panem Kazimierem w stronę Mroczenka.  
Wójt odpowiedział, że zgodnie z przepisami każda droga dojazdowa publiczna do miejscowości musi 
być oznakowana.  
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- Panu radnemu Stefanowi Ławickiemu  w sprawie przedłużenia możliwości przejazdu rowerów po 
chodniku od stacji CPN do cmentarza w Nowym Mieście Lubawskim wzdłuż drogi krajowej. Wójt 
odpowiedział, że stosowny wniosek wyśle do zarządcy drogi.  
 
Przewodniczący Rady uważa, że tam jest dosyć wąski chodnik.  
 
Radny Ławicki stwierdził, że dużo osób jeździ rowerem na tym odcinku po chodniku. Trzeba tylko 
usankcjonować.  
 
Przewodniczący Rady - na chodniku też jest niebezpiecznie, bo pieszy może zostać potrącony. 
 
Wójt sugerował rozważenie sprawy na komisjach.  
 
- Na wniosek Pani radnej Barbary Grzywacz popierający rozliczenie za media według wskazań licznika 
Pan Wójt odpowiedział wcześniej. 
 
 
Ad 20 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski zamknął 
obrady XLVII sesji rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie. 

 
 
 

Sekretarz obrad                                                          Przewodniczący Rady Gminy  
Andrzej Pieńczewski                                                             Roman Biegajski                                                                   

 


